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Lukiokoulutuksen nykytila on surkea ja tulevaisuus huolestuttava. Minua hämmentää tämän asian 
käsittelyssä suuresti se, että samalla kun hallituspuolueet leikkaavat koulutuksesta valtakunnan tasolla, niin 
ne kuntatasolla unohtavat syyn toisen asteen koulutuksen huonoon tilaan. Niin lukioiden kuin myös 
ammatillisen koulutuksen alennustila johtuu pitkälti valtionosuusleikkauksista kuten Katja Isomöttönen 
äsken totesi.

Kun tilanne on kestämätön, on kunnan tultava apuun. Lukioiden lisäksi apua tarvitsee myös ammatillinen 
koulutus.  Kunnan hätäapu ei voi kuitenkaan olla kestävä ratkaisu. Kuntatasolla meidän tulona ei ole 
progressiivinen verotus kuten valtiolla. Joten tällainen kehitys on epäoikeudenmukainen. 

Näyttää vain olevan, että yhdessä sun toisessa asiassa, valtio huutaa kuntia apuun. Viimeisimmäksi kelan 
toimeentulotukisiirron ongelmien ratkaisuun.

Lukiokoulutuksen tilannetta selvittävästä raportista ilmenee, että kuntayhtymässä rahaa menee hallintoon 
ja byrokratiaan, sen sijaan että menisi opetukseen. 

Pelkään, että tulevassa sotessa tapahtuu sama ilmiö. Toivottujen synergiaetujen sijasta saamme entistä 
monimutkaisemman ja byrokraattisemman järjestelmän, jossa raha ei riitä ihmisten hoitamiseen vaan 
menee himmeleiden rakentamiseen ja ylläpitoon.

Kaupunginhallituksen esitys lukiokoulutuksen tukemisesta on tässä tilanteessa hyvä ja kannatettava. 
Erityisen hyvä on  hallituksessa tehty lisäys siitä, että toisen asteen koulutuksen järjestämisvaihtoehdot 
selvitetään.


